
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 16. marts 2021 kl. 17.00-19.00 
Tilstede: Inge Qvortrup, formand 

Kenneth Rosenkilde Vindum 

Betina Schneider Lindegren 

Dorte Damgaard 

Dorthe Knudsen 

Anette Nejsum 

Mette Damm Kirk 

Elevrådsrepræsentanter 

Frederikke Qvortrup 

Ledelsesrepræsentanter 

Grethe Mortensen 

Pia Moltzen 

Majken Blendstrup 

Afbud: Janus Millard, Peter Chapion Vejlgård, Mascha Bjerregaard Nielsen, Morten 

Høstrup Sønderholm 

Fraværende:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

             Dagsordenen er godkendt 

2. Godkendelse af referat 

             Referatet er godkendt 

3. Status på genåbning 

             Vi er gået ind i den nye fase af genåbningen. I går begyndte 9.C på skolen. På næste man- 
             dag begynder 9.A+9.B. Klasserne kommer forskudt af hinanden med henholdsvis en uges  
             fysisk undervisning og en uges fjernundervisning. 9. klasserne har en skoledag på 5 lek.,  
             men har forskudte ringetider grundet mangel på udeområder pga. de nye restriktioner,  
             hvor hver klasse fra H samt 0.-4. klasse har hvert sit udeområde. Samtidig fokus på at  
             lektionerne dækkes af klasseteam og i videst muligt udstrækning af de tilknyttede fag- 
             lærere ud fra et hensyn til, at der i retningslinjerne er fokus på, at der tages hensyn til, at  
             der kommer færrest muligt personaler i hver klasse.  
             5.-8. klasse er i denne uge begyndt med en dag med fysisk udeundervisning. Vi har haft  
             fokus på at placere de fysiske dage ud fra et hensyn til, at 2 lærere kan være tilknyttet  
             hver klasse (primært klasseteamet), at dagens placering ikke har indflydelse på 9. klas- 
             sernes genåbning. I dag havde 8.A udedag resten af klasserne følger de næste dage. 
             Det har været et puslespil (med mange brikker). Vi er kommet godt i mål ved at inddrage  
             personalet og ved at forsøge at være et skridt foran hele tiden ved at se ind i de næste  
             scenarier på forhånd. 
             På skolen er der udover test til personalet også 2 ugentlige testmuligheder for elever, der  
             kommer fysisk på skolen. 9.C tog godt imod tilbuddet i går – og hele klassen blev testet. 
             Vi ser ind i en ny genåbningsplan, når de nye udmeldinger kommer. Vi er udfordret på 
             vores udeområder og der vil potentielt blive andre udfordringer, alt efter hvordan de nye 
             udmeldinger balancerer med restriktionerne. 

4. Revideret trafik politik til endelig vedtagelse (bilag vedlagt) 

              Den reviderede trafikpolitik er godkendt uden yderligere bemærkninger. 



 
 

5. Ansøgning om forkortelse af skoledagen for næste skoleår (bilag eftersendes) 

Grethe har lavet en ansøgning som lægger sig op ad principperne fra ansøgningen sidste 
år. Evalueringen af dette skoleårs forkortelse af skoledagen og de deraf følgende 
bloktimer med 2 lærere har været positive og givende.  
Skolebestyrelsen bakker op om og godkender ansøgningen, som herefter sendes ind.  

6. Drøftelse af henvendelse fra Lokalrådet (bilag vedlagt) 

Vi har modtaget en henvendelse fra Lokalrådet. GM har besvaret henvendelsen og har 
kommunikeret, at vi som udgangspunkt bakker op om indholdet. Skolebestyrelsen 
tilkendegiver ligeledes deres opbakning.  
Selvom flere af punkterne ikke er endeligt vedtaget vælger en samlet bestyrelse at 
udarbejde et svar, hvor vi tilkendegiver vores tilsagn.  
Svar: ”Vi bakker som samlet skolebestyrelse op om de overordnede principper ift. 
parkering under hensyn til, at der sættes et særligt fokus på børnenes sikkerhed og 
fremtidige muligheder for at færdes i området – uden at vi kender den endelige plan”.  
Hvis ordlyden i svaret godkendes – sender ledelsen svaret videre. 

7. Orientering fra 

- Skolen: Vi afventer pt. det endelige budget, der er fundament for skoleårets videre 
planlægning ift. fagfordeling etc. Skoleårets planlægning er et vigtigt fokus i den 
kommende periode. På skolen har vi pt driften i fokus. Flere møder, PLF, DIS etc. Er 
aflyst grundet de manglende muligheder for at personalet mødes fysisk.  
Ombygningen skrider planmæssigt fremad. Den gamle tandklinik er ombygget til de 
flotteste lyse lokaler, som står klar til den ældste H-klasser efter påskeferien. I aulaen 
skrider byggeriet ligeledes fremad. Det bliver utroligt flot og giver et helt andet 
indtryk, når man som elever, personale, forældre eller udefrakommende kommer ind 
på skolen. Udover det nye udtryk i aulaen kommer ombygningen til at betyde nye 
muligheder for elever og personale for brugen af området. Aulaen forventes færdig 
ultimo maj. 

- SFO: Sfo’en holder til i elevernes klasselokaler. Glasgangen er blevet færdig og er 
taget i brug. Det er blevet et flot resultat. Herudover vil der af de fliser, der blev 
flyttet fra glasgangen, blive bygget nye terrasser foran de yngste H-klassers lokaler.  
Der er slået et barselsvikariat op i Sfo’en. 
Arbejdsmiljøet har været på uanmeldt besøg. Der var kun positive tilkendegivelser og 
Sfo’en fik en grøn smiley. 

- Elevrådet: Elevrådet har afholdt flere møder i de sidste uger. Der er igangsat en 
konkurrence for udskolingens elever med fokus på trivsel og bevægelse. 
Konkurrencens vinder er den klasse, hvor eleverne samlet ”har gået flest skridt”. 
Elevrådet er glad for at være kommet i gang. Charlotte, den nye elevråds 
kontaktlærer, er meget engageret. Elevrådet har modtaget en henvendelse fra 
Randers Fælles Elevråd vedr. et oplæg om fokus på trivsel, indeklima m.fl. Både 
Frederikke og Mascha deltager i mødet. 

- Skolebestyrelsen: Kenneth har valgt at udtræde af skolebestyrelsen pr. dags dato. 
Kenneth har orienteret ledelsen såvel som bestyrelsen inden mødet. Kenneth har 
været i bestyrelsen i 6 år. Kenneth har været glad for tiden, men ønsker nu at lade 
nye kræfter få muligheden for at deltage i bestyrelsen. GM tilkendegiver, at hun har 
sat stor pris på Kenneths deltagelse i bestyrelsen. 

- Mette Damm Kirk, der oprindeligt var suppleant, er tiltrådt. Mette er glad for 
muligheden og glæder sig til at være en del af bestyrelsen. 



 
 

- Flere medlemmer af skolebestyrelsen har deres yngste barn på skolen i nuværende 
9. klasse. Spørgsmålet rejses ift. at få nye kræfter i bestyrelsen efter sommerferien. 
Grethe giver udtryk for, at det kan være en fordel med medlemmer, der har børn på 
skolen, men at det er værdifuldt at nye medlemmer har erfarne kræfter at ”trække 
på”, som muligvis ikke har børn på skolen længere, men som borger i Spentrup har 
en særlig interesse i at skolen er i en god drift og udvikling. 

8. Eventuelt 
- Skrivelse fra Janus vedr. en henvendelse han har fået om bekymring for trafik i 

skolegården i frikvartererne. Henvendelsen har ikke været forbi ledelsen. 
Skolebestyrelsen henstiller til, at ledelsen håndterer henvendelsen, som kan tages op 
på et senere møde, om nødvendigt. 

- Info. Vedr. Skolerådet som arbejder på at udarbejde en hjemmeside med tips og 
hjælp til at være en del af skolebestyrelsen.  

 


